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¡ PERO SENSE TANCAR, .

El PSOE veu obscurantisme
al pacte de govern PP-BLOC

Javi López:,i Carlos Luengo'
aconsegueixen els gols que
col-laquen el COB segon a la
taula i en posicions d'ascens
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~ ~ ~ PRESENTACiÓ ~ ~ ~

demanant el tancament de la platja
del Morrongo, és una mostra més
que evident que han estat jugant
amb la salut dels ciutadans.
L'alcalde Mundo i el regidor d'am
bient, Lores, van voler ficar terra
sobre l'assumpte, els importava més
conservar una imatge, més que
falsa, que preocupar-se per protegir
els seus conciutadans, tancant la
platja. L'excusa que ara li toca donar
a Lores per tal d'intentar apagar el
foc que altres van encendre no té
desperdici, no la van tancar perquè
la Conselleria no obligava al tanca
ment, només ho recomanava.
Sobren comentaris.

Veient aquest engany, i que ni un
ni l'altre són capaços d'assumir la
seua responsabilitat, dimitint dels
seus càrrecs, veiem el concepte "tan
elevat" que tenen d'allò que suposa
dament han de tenir els polítics, dig
nitat política. Gens ni mica.

" L'excusa que li toca donar
a Lores no té desperdici: no es va
tancar la platja perquè la
Conselleria sols ho reconumava,
ilO obligava. , ,

Com era previsible, del que va dir
l'alcalde dies abans, res de res. Les
obres que han de netejar-nos la por
queria de "la nostra platja més
emblemàtica", el Morrongo, no tenen
data d'inici, i per suposat tampoc d'a
cabament. Ens diu el regidor de
Medi Ambient que enguany no
sol· licitarà la bandera blava. Encara
així ni podem ni hem de quedar-nos
impàvids després d'haver vist la
"correspondència" entre el nostre
ajuntament i la Conselleria de
Territori i Habitatge sobre l'afer "mer
dós" de la platja del Morrongo.
L'escrit, de la cap de l'àrea de
Qualitat Ambiental de la Generalitat,

A MADRID, FES-TE SENTIR

Paraules buides

El BLOC NACIONALISTA VALENCIÀ- ESQUERRA VERDA vol
comunicar a tota la ciutadania i al mateix temps convidar-los als
actes de campanya electoral que se celebraran a la nostra comar-
ca.

Divendres dia 27 de març
A les 20.30 hores: MíTING a l'Auditori Municipal de Vinaròs amb l'assistència de
Joan Francesc Peris, Ramon Adell, Enric Morera i Josep M. Pañella.
Dijous dia 4 de març
A les 18.00 hores: MíTING a la llar de jubilats de Peníscola amb l'assistència de
Josep M. Pañella, Ramon Adell, M. Josep Arayo i Joan Ferrer.
A les 20.30 hores: TROBADA amb els candidats al Parador de
Turisme de Benicarló

CARXOFA: ben torradeta i amb un bon rajolí d'oli per a
Pirotècnia Tomàs. Ha aconseguit que el dia més sol·lici
tat pels pirotècnics, el dissabte abans de Falles, el13 de
març, li siga adjudicat per a la seua "masdetà" a la plaça
de l'Ajuntament de València. Enhorabona, la feina ben
feta no te fronteres.

PANISSOLA ben enganxosa i rasposa per a la Ministra de Medi
Ambient. Fa bona la dita "de fora vindran i de casa ens
trauran", volia vindre a ficar "la primera pedra del roba
tori de l'aigua de l'Ebre" per als seus camps de golf i
terres mítiques. I damunt en plena campanya electoral.
La Junta Electoral li l'ha fet ficar on...

EDITORIAL
Paraules buides

EL TEMA
La Platja del 'Morongo'
no tindrà bandera blava
l'any que ve pels vessa
ments incontrolats

INFORMÀTICA
Josep V. Taus explica
d'una manera clara el
funcionament dels virus i
com hem de previndre'ls
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SENYORA GARCIA
Carta del lector que ana
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INFRAESTRUCTURES
L'associació Afanias
compta des de divendres
amb un nou local

MISCEL·LÀNIA
Cartes i col-laboracions

MEDI AMBIENT
El professor Bausà parla
de la perillosa contamina
ció per nitrats

LOCAL
En la precampanya el
BLOC denuncia que el
PP ha admés que no hi
haurà connexió amb
Europa en AVE
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Els nedadors benicarlan
dos fan un bon paper al
campionat aleví

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••

laVeUdebenicarlo

-



La Platja delMorrongo es quedarà
enguany sense bandera blava

Els abocaments incontrolats d'~aigües negres~ a la platja del Morrongo no se sap quan acabaran

IB enicarló únicament optarà

•
a una bandera blava per
a les platges de la ciutat

aquest estiu. Així ho va anunciar
dimecres passat el regidor de
medi ambient, Juan Lores, des
prés d'haver donat compte de la
situació davant la comissió infor
mativa de participació ciutadana i
medi ambient dimarts passat.
Segons Lores, els informes rebuts
des de conselleria reflecteixen que
les platges de la Mar Xica i la
Caracola posseeixen una qualitat
òptima de les seues aigües,
segons van demostrar les anàlisis
efectuades prèviament, no així, la
platja el Morrongo, que gaudeix de
la bandera blava des de fa diver
sos anys. Aquesta ha evidenciat
en les analítiques que les seues
aigües són aptes per al bany, però
que de cap manera tenen una
qualitat òptima com la registrada
anys enrera. L'edil de medi
ambient assegura que aquests
resultats impedeixen a la ciutat
reclamar una bandera blava per al
Morrongo. Una platja que, no obs
tant això, compta amb tot tipus de
serveis que van des de guarderia,
fins biblioteca. Malgrat tot, Lores
assenyalava que "s'està treba
llant" perquè aquesta situació can
vie en el 2005 i es puga optar com
antany a la bandera blava, però tot
està "condicionat al desviament de
la canonada de pluvials".
En aquest sentit, si que optarà a
una bandera blava la Caracola
que ja l'any passat va obtenir
aquest guardó de qualitat, després
de veure, com a conseqüència
dels treballs, de regeneració de la
platja nord de Peníscola, s'havien
millorat notablement diversos
aspectes, sobretot estètics del
paratge.
En el cas de la platja de la Mar
Xica, explicava Lores que la ban
dera blava trigarà a arribar a pesar

" S'està treballant perquè
aquesta situació canvie en

el 2005 i es puga optar com
antany a la bandera blava però
tot depèn del desviament de les
canonades de pluvial~ , ,

d'haver obtingut uns resultats més
que bons en els informes de quali
tat de les seves aigües. Segons el
regidor responsable de medi
ambient, la platja de la Mar Xica
no té actualment les instal·lacions
necessàries amb les quals ha de
contar una platja amb bandera
blava, unes instal·lacions que
segons sembla trigarà a tenir per
què, de moment, tampoc semblen
properes les inversions necessà
ries per a condicionar la zona.
Malgrat tot, un dels aspectes que
des del consistori s'ha valorat més
a l'hora de desestimar la bandera
blava per a la Mar Xica ha estat el
tenir el emissari submarí desem
bocant a tan sols uns metres d'a
questa platja. De fet, Lores es va
mostrar tallant: "no sol· licitarem la

bandera blava per a la Mar Xica
fins que no s'haja abolit l'emissari".

La història interminable

Corria el mes d'octubre quan el
mateix alcalde de Benicarló,
Jaime Mundo, efectuava tota una
declaració d'intencions anunciant
que les obres de canalització de
les aigües pluvials del Morrongo,
s'haurien finalitzat per a abans de
setmana santa amb l'objectiu de
no entorpir l'activitat turística de la
ciutat. No obstant això a data d'a
vui aquests treballs encara no
s'han iniciat. En aquest sentit, el
regidor de medi ambient de
Benicarló, qualificava aquelles
afirmacions "d'i1'lusions polítiques"
i assegurava que en aquests
moments encara no es pot dir cla
rament quan es realitzaran els tre
balls.
Fa algunes setmanes, es reunien
en la casa consistorial, els porta
veus dels tres grups amb repre
sentació en l'ajuntament, a més de
tècnics municipals i de l'empresa
Sorea, encarregada del projecte.
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~ ~ ~ EL TEMA ~ ~ ~

Lores anuncia que la platja del Morrongo no comptarà amb bandera blava per la contaminació

En aquella trobada, es va escollir
una de les opcions que millor es
van valorar i es va realitzar un
projecte. Actualment, a pesar d'e
xistir un compromís del Conseller,
que segons Lores "ens hem de
creure", no s'ha facilitat cap data,
encara que "és probable que s'ini
cien els treballs de manera que
abans de l'estiu estiga tot desviat
convenientment".

Sense solució

Davant la possibilitat que, vist el
ritme, els abocaments de pluvials
continuen efectuant-se durant l'è_
poca estiuenca, Lores explicava
que no existeix solució provisio
nal possible. Segons el regidor,
actualment existeix una obra en
el passeig marítim que "extreu

molta aigua del subsòl i que l'abo
ca en la conducció d'aigües de
sanejament" pel que advertia que
"si la canonada va de gom a gom
sobresurt pels inbornals tot el que

deuria sortir per la canonada ins
tal'lada al Morrongo". Si algun
tècnic em pot donar la solució que
me la doni .." afegia Lores.

Concurs per a la redacció del nou PGOU
El Butlletí Oficial de la Província
publicava dissabte l'acord pres per
part de la comissió de govern el
passat 19 de desembre d'anunciar
la licitació de la contractació mit
jançant concurs, procediment
obert i tràmit ordinari dels treballs
corresponents a la revisió del Pla
General d'Ordenació urbana.
L'anunci estableix com preu
màxim de la licitació 418.071,00
euros, IVA inclòs, que podrà ser
millorat a la baixa pels licitadors.

Segons el regidor d'urbanisme
de Benicarló, José Antonio
Redorat, més enllà de les garan
ties econòmiques que se sol·liciten
a les empreses aspirants en
aquest tipus de tràmits, el consis-

tori tindrà en compte especialment
aspectes com són l'experiència en
la redacció d'aquest tipus de docu
ments, que haja executat algun pla
general al País Valencià i, sobre
tot, que tinga una experiència
demostrable en zones costaneres
o del litoral mediterrani, i és que
segons l'edil d'urbanisme la situa
ció de la costa nord benicarlanda
amb les partides Riu, Surrac i
Aiguaoliva serà un dels aspectes
més destacats amb les quals
s'haurà de bregar a partir de la
revisió del PGOU.

Redorat, també assegurava que
en aquest punt tindran veu totes
les associacions de la ciutat per
què puguen aportar propostes

sobre el futur urbanístic de cadas
cuna de les zones que els afecta.
En aquest sentit, assenyalava que
l'objectiu és "desenvolupar la ciutat
de la millor manera possible,
sense aberracions urbanístiques i
vetllant sempre per l'interés gene
ral".

L'última revisió efectuada del
Pla General data del 1987, quan la
ciutat tenia al voltant dels 15.000
habitants, quan ara arriba a prop
dels 23.000.

D'altra banda, segons explicava
l'edil, mancant la revisió del pla,
s'han realitzat modificacions com
és el cas de l'adaptació del Pla a la
LRAU.
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Virus: l'amenaça de la.fi del mil-leni
TEXT: josepvtaus

[l]un nou brot viric s'estén per
l'hemisferi nord del plane
ta. França, Alemanya i
Dinamarca estan en l'epi

centre de la plaga. Els casos d'in
feccions no paren de créixer a
Europa, Centre-amèrica, els
Estats Units i l'Àsia. Els efectes del
virus s'estan deixant sentir també a
Austràlia, Sud-amèrica i l'india.
Només Àfrica, com quasi sempre,
resta al marge de l'amenaça. Què
ens depararan les pròximes
hores? Serà aquest plujós diven
dresde febrer l'últim dia·del món
tal i com el coneixem? Mentre
escric aquestes ratlles, el 14% dels
ordinadors personals de tot el món
han sigut infectats. Quan encara
estem patint les últimes cuades del
MyDoom, el Nachi.B s'ha introduït
al 3% dels ordinadors del país... i
el Netsky.B lluita per desplaçar-lo.

Les acaballes del segon mil·leni
han deixat una nova amenaça al
món que s'auto-proclama desen-
volupat: els virus informàtics.
MyDoom, Sobig, Blaster,
LoveLetter, Melissa o el veterà
Divendres-13 apareixen en els mit
jans de comunicació al costat de la
grip del pollastre, l'augment del
preu de la vivenda o els escàndols
de presumpta corrupció. Sabem
que els virus informàtics poden
causar pèrdues milionàries en les
empreses i incomptables malde
caps als administradors i usuaris
d'ordinadors. Però, què són?

En essència, un virus informàtic
és un programa d'ordinador capaç
d'autoreplicar-se, o siga, que té
l'habilitat de crear còpies idènti
ques d'ell mateix. Així, com que

les còpies hereten la facultat de
reproduir-se, l'expansió dels virus
es realitza de forma exponencial.
Imaginem un cas ben senzill: un
virus capaç de crear una nova
còpia d'ell mateix cada dia. AI cap
d'una setmana hi haurà 128 rèpli
ques del virus; al cap d'un mes,
més de 1000 milions. Fins fa poc
més d'una dècada, els virus s'este
nien lentament ocults en disquets
que passaven de mà en mà i de
sistema en sistema. Però amb l'ex
plosió d'Internet un virus pot creuar
el planeta en qüestió de segons.
Mydoom, en els moments de màxi
ma activitat, va arribar a infectar 1
de cada 4 missatges electrònics.

L'origen dels virus es remunta
pràcticament al naixement de la
informàtica moderna. L'any 1949
John Von Neumann, l'hungarés
que va establir els fonaments
sobre els quals s'han construït tots
els ordinadors, en l'article "Theory
and Organization of Complicated
Automata", va predir la possibilitat
de l'existència de programes capa
ços de replicar-se a ells mateix de
manera autònoma. Vint-i-un anys
després Gregory Benford, científic
del Laboratori de Radiacions de
Livermore, va assegellar el con
cepte virus informàtic i va predir l'e
mergència d'un nou mercat al vol
tant la venda de "vacunes" [2].
Panda Software, li ha donat la raó:
l'any 2002 la multinacional espe
cialitzada en antivirus va facturar
35 milions d'euros.

Però van haver de passar tres
dècades entre la formulació teòrica
i l'existència "real" d'un virus infor
màtic. El 1984 Fred Cohen i Len
Adleman, dins del seminari sobre
seguretat informàtica que organit-

zava la Universitat del Sud de
Califòrnia, van crear el primer virus
de laboratori. Cohen va actualitzar
la definició de virus per descriure'l
com "un programa que pot infectar
altres programes modificant-los
per incloure una versió, possible
ment evolucionada, d'ell mateix"
[3]. Acabava d'assenyalar un nou
perill: els virus mutants.

Cohen va classificar els progra
mes autoreplicants en virus, cucs i
troians en funció del mètode de
propagació que fan servir. Així, els
virus utilitzen programes hostes
per inocular-los el seu codi (com
fan els homòlegs biològics); els
cucs es repliquen automàticament
sense necessitat de modificar
altres programes del sistema; i per
últim, els troians es revesteixen
d'un aspecte inofensiu que els ser
veix perquè l'incaut usuari els obra
les portes d'entrada al sistema i
contribuisca a escampar-los.

Tot i això, l'aportació més inte
ressant de Cohen a la virologia
computacional és descoraljadora.
En les seues investigacions va
demostrar que és impossible pre
vindre les infeccions víriques en un
sistema informàtic sense afectar
negativament i de manera dràstica
el rendiment del sistema. Així
doncs, si no existeix cap vacuna
efectiva sense greus efectes
secundaris, ens hem de resignar a
patir l'assetjament dels virus el que
resta de mil·leni?

Enllaços
1.http://www.pandasoftware.es - Panda Software, companyia especialitzada en antivirus
2.http://virus.dst.usb.ve/article/frontpage/1 - Estudi sobre la història dels virus (Universitat Simón Bolívar)
3.http://www.all.net/books/virus/part5.html- "Experiments with Computer Viruses" de Fred Cohen

(c) 2004 Josep V Taus Uvtaus@salvemlatossa.org) S'autoritza la còpia i distribució d'aquest document complet per
qualsevol mitjà si es fa de forma literal, es manté aquesta nota i s'indica l'autor.
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Senyora
Garcia

Això és el que vaig saber llegir en l'ante-
rior número de la seua revista, el 422

V osté dirà que sóc un pesat, senyora directora,
però és que el nostre alcalde Mundo no en fa ni
una de dreta. Ara resulta que el Centre Geriàtric

no ha augmentat les places per a residents des de la seua
inauguració, fa més de vint anys. Com es veu que amb
això no n'hi havia prou, ara resulta que una part de l'edifi
ci n? es pot utilitzar perquè no hi ha diners per adequar-lo.
O sIga, que el nostre Mundo alcalde, en dotze anys -quasi
tretze- que porta govemant, no ha fet absolutament res.
Vosté em podrà dir, amb tota la raó, que això no és cap
~?vetat si ho comparem amb altres àmbits de la seua ges
tlo al capdavant de la casa gran. Però si tenim en compte
que cada any que passa es fa una mica més vell bé
podria començar a plantejar-se el fet que ell també p~dria
trobar-se dins la llista d'espera, perquè no se sap mai què
ens portarà el destí. A veure si amb aquesta reflexió es
posa a pensar i barrina la manera de convéncer el conse
ller o consellera d'Afers Socials perquè ens done aquests
cinquanta milions que demana la regidora Arayo. Ja
comença a ser l'hora que es note que tenim un benicar
lando a les Corts Valencianes, i no com la passada legis
latura, que el "benicarlando" de tom va passar amb pena i
s~nse glòria. Trobo que la regidora Arayo hauria de plan
teJar-se les mesures que prendrà, perquè parlar amb
Mundo és com parlar amb un saltamartí en moviment i si
els diners que fan falta els ha de gestionar ell, ja estem ben
apanyats. Ara podríem recordar les obres que fa anys té
"compromeses" amb diverses administracions i de les
quals no en sabem res. Com exemple es podrien citar el
passeig que hauria d'anar des del Morrongo al
Barranquet, el centre de salut, la depuradora, el nou
col'legi, la carretera de Sant Mateu, el nou teatre auditori,
la xa?,a de clavegueres, la canalització del Barranquet, el
deSViament de la 340... Però cal tenir en compte que si
haguera complit totes les promeses que ha fet, estaríem
parlant d'una altra persona, no de Mundo alcalde. La seua
gràcia, tipisme i empremta està precisament en això a
prometre, prometre, més prometre i no dir mai que n~ a
res, cosa que el converteix en un autèntic crak mediàtic i
fenomen únic en la seua espècie. I com que aquesta tra
jectòria mereixia un premi, li han donat un seient a les
Corts. A viure.

Aquesta setmana dues panissoles, ben merescudes
totes dues. Amb la primera, com ja és habitual a la seua
publicació, fent amics pertot arreu. Amb la segona també
fent amics. '

AI sumari de la contraportada he observat que no es fa

referència a la secció de futbol. Està bé, per alguna cosa
es comença. El següent pas és fer desaparéixer la secció.

He llegit la notícia que ja s'ha obert el jardí de Pons al
passeig de l'estació. Què vol que li diga? Flos pot dir mi~sa
si vol, però més que un jardí "càlid i humà" sembla "dur i
funcional", sense personalitat. Vinga llambordes i més
llambordes, i un tancat que sembla més una presó o un
zoològic que el lloc paradisíac que Flos ens vol vendre.
També diu el regidor que vol que cada barri tinga el seu
jardí. Potser primer caldria definir què és allò que Flos con
sidera un barri i quants en tenim al poble.

Torma la crònica fallera. Ja em semblava a mi que
tanta felicitat no podia ser i que al final hi cauríem una altra
vegada. Faig la mateixa reflexió de l'any passat, senyora
Garcia, pensa que vendrà més? Creu que als lectors de
La Veu els interessa que, per exemple, Afredina Gómes
siga fallera major? O quantes falles li falten mantenir a
Sansano per assolir el Grand Siam faller? Vosté mateixa.

El títol que han posat a les pàgines centrals explica
molt bé el què és: miscel·lànea. De tot per tots. Els fills de
coHaboradors comencen a escriure. Això està bé. A vore
si segueixen. Torna Tolito, cosa que m'alegra molt.
Susanna Anglés ens conta un nou capítol del genocidi lin
güístic que patim per part de les forces més reaccionàries
de la dreta espanyolista i ultramontana encapçalades per
Aznar, Zaplana i tota la seua cort d'acòlits lIepants decidits
a transformar la història i manipular allò que calga per tal
d'assolir els seus objectius. Quin fàstic.

Cada vegàda que llegeixo els articles de Pere Bausà
acabo amb la mateixa reflexió: aquest món només es mou
pels diners. Tot té una lectura econòmica i capitalista, fins
I tot el reciclatge. No estaria de més passar-li els articles al
nostre regidor de Medi Ambient. Per si de cas...

Només els partits minoritaris aposten per la gent de la
nostra comarca en les seues llistes per a les eleccions
estatals. Anirà Escuder de dos del Psoe?, o potser la regi
dora Traver, habitual a Madrid, serà el cap de llista del Pp
al Parlament?

L'ajuntament es planteja traslladar alguns del seus ser
veis a l'antic garatge de Martínez. Em sembla una bona
idea i un bon lloc. A més a més ens trauríem del davant
aquell fantasmagòric edifici que sembla la casa del terror.
Ara només falta que Mundo, amb els seus contactes a les
conselleries, ens porte els diners. Sense problema.

L'ESPIFIADA DE LA SETMANA
Un cabàs. No és junta central fallera, sinó junta local

fallera. Com es contractaran 3,5 persones al Centre
Geriàtric? En tallaran un per la meitat? La milja jomada
divideix les persones en dos? Jo no entenc res de falles
però no sé si això de la "fallera del foc" no serà "dama del
foc". Veig que a Ximo Bueno i Bosch li han fet repetir el
cinquè de primària tot i ser el director de l'escola. Dins la
primera pàgina de la secció d'esports apareixen dues
notícies que no sé jo si són molt esportives. No he trobat
res de cultura. Ni Olga Lluch, ni San Abdón, ni Carles
Lluch.

•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
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Activitatfallera a tope!
I dos més: El Caduf i La Carrasca es presenten

Les falleres majors en acció

n mb un emotiu record perr1-, a dos dels membres de
~ la comissió que han mort

al llarg dels últims mesos comen
çava l'acte de proclamació de la
falla el Caduf.

La segona falla més veterana
de la ciutat conjuntament amb la
Paperina presentava el diumenge
en l'auditori els càrrecs que la
representaran en el 2004.

L'entitat estrena aquest any
president amb Juan Ramón Ros
al capdavant, qui substitueix a
Marcelino Domingo, que s'ha con
vertit en el regidor de governació
de la ciutat. Quant als càrrecs d'a
questa edició, Angela Gómez i
Blat va ser presentada diumenge
com fallera major de la falla, relle
vant a Patricia Igual Alsina del
càrrec.

Així mateix, la fallera major
infantil del 2003, Caria Forés va
imposar la banda del càrrec a la
seva successora, Mireia
Mancheño, mentre que Carlos
Gellida feia el propi amb Joan
Tartarín. Com a mantenidor d'a
questa edició va ser designat
Angel Rodríguez de Mier.

La falla la Carrasca va presen
tar dissabte els càrrecs que la
representaran al llarg del 2004.

Any que coincideix amb el seu 25
aniversari.

En aquest sentit, Tania Salinas
va ser proclamada fallera major
de l'entitat en substitució de
Vanessa Bourreau, que passa a
ser Reina del Foc. D'altra banda,
en els càrrecs infantils, Nerea
Pellicer va ser nomenada fallereta
major infantil, mentre que Oscar
Maura rebia el fají que l'acreditava
president infantil de la Carrasca.
D'aquesta manera, la comissió

que presideix Carlos Salinas con
tava en aquesta edició amb
Raquel Peraire com a Reineta del
Foc.

La padrina de la falla és en
aquest 25 aniversari Asunción
Tomés i el president d'honor José
Pérez.

La mantenidora de l'acte fou en
aquesta ocasió, Maria Pilar
Ramón, senyora de l'alcalde de
Benicarló, Jaime Mundo.

Nou local per a Afanias

11
L'associació Afanias de
Benicarló compta des
del divendres amb un
nou local d'oci. L'espai

situat en la plaça de
l'Ajuntament de la ciutat, ha
estat pintat i habilitat perqué
l'entitat puga celebrar activitats
que en l'altre local ja resultaven
impossibles a causa de l'espai.

L'alcalde de la ciutat, Jaime El nou local d'Afanias

Mundo, va anunciar, igual que
va fer en el seu moment el regi
dor d'obres i serveis, Francisco
Flos que des del consistori es
procediria en breu a instal·lar
una rampa que permetés l'accés
al local sense haver de donar
tota la volta a la placeta.

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
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Vivim de subvencions?
orpresos ens hem quedat del que llegim al
Levante del passat 20 de febrer en relació al
Centre Geriàtric. AI diari es parlava de la infrauti
lització del centre i sorprenentment la regidora de

Benestar Social (María Josep Arayo) intentava justificar el
retràs de l'ampliació del centre amb la manca de subven
cions per part de la Generalitat.

Sra. Arayo, vostè no pot dir que el pressupost de l'am_
pliació del Centre Geriàtric no pot ser assumida pel seu
equip de Govern fins que no arribe la subvenció de la
Generalitat Valenciana (300.000 €), perquè si no ho sap
vostè forma part d'un Govern Municipal (BLOC-PP) que
gestiona un pressupost superior als 11 milions d'euros i
ens sembla vergonyós que diga que el cost de l'ampliació

és massa important (el benestar dels qui no poden acce
dir al geriàtric si que importa).

Els nostres majors (23 n'hi ha a la llista d'espera per
ingressar al geriàtric) no mereixen aquest tracte. Parle
vostè directament amb el seu aliat polític perquè si no ho
fa la seua continuïtat al front de la regidoria de Benestar
Social no té cap sentit.

Lamentablement aquesta és la diferència entre els
seus aliats polítics i els partit d'esquerra que, per a ells el
benestar social és una forma de propaganda i per a
nosaltres és una prioritat que no depén d'altres sinó de la
voluntat de qui governa en cada moment.

Executiva PSPV-PSOE Benicarló

destruint aquells pobles prehistòrics
que. van pertànyer a les nostres cUl
tures . sense.' donar-li la mínima
importància tot i que això va pertàn
yer al passat que· ens ha escrit
aquest present quesera el futur que
com herència deixarem'al nostre fills.

També recordar-los que es podien
recuperar més places d'aparcament
primer recollint tots aquells vehicles

que per una o altra causa els amos
es desentenen d'ells. Igualment
també obligar a tots aquells camions
que són aparcats al nucli urbà als
que se'ls hauria d'hahilitar un lloc on
no entorpissin. Una salutació d'un
benicarlando

Jose Ramon

CARTA A LA DIRECTORA

Vaig llegir fa unes setmanes a La Veu de Benicarló
que el Bloc Nacionalista Valencià, segons va dir en una
entrevista el candidat al senat i regidor de l'ajuntament
Joan Manel Ferrer, és contrari al Pla Hidrològic Nacional.

Com a valencià em sento ofés per aquest posiciona
ment tan contrari als interessos de la nostra Comunitat.
Com pot haver valencians que no vulguen el bé de la nos
tra terra i estiguen en contra que l'aigua que arriba a la
mar i es perd aprofite per poder salvar els conreus dels
nostres llauradors o per al benestar general de les nos
tres ciutats?

Com a benicarlando em veig en l'obligació d'exigir-li al
Partit Popular de Benicarló que trenque qualsevol pacte
oral o escrit amb qui menysprea d'una manera tan clara
l'interés comú de tots els valencians. Em sembla inaudit
que es puga governar amb un partit amb unes tesis tan
allunyades del benefici general de tots i que defense posi
cions semblants a les del senyor Pasqual Maragall i el tri-

partit.
Senyor alcalde, si tinguera dignitat, els faria fora.

Tantes ganes té de manar que s'ha d'ajuntar amb qui
siga?

Jo no sé escriure en valencià, així que si volen traduir
la carta i, a més, són valents de publicar-la, ho fan.

Benicarlando

Divendres passat portava El Pais que el senyor Carlos
Fabra tenia negocis amb una empresa que es diu o deia
"Cocinas Benicarlandas" o una cosa semblant. No sé de
què va aquest assumpte, però em va cridar l'atenció el
nom de l'esmentada empresa i m'agradaria que vostés en
digueren alguna cosa al respecte. O si no la saben, que
l'esbrinen.

O és que no els interessa dir res en contra del senyor
Fabra per si els lleva alguna subvenció?

J.Soto
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Credibilitat (lI)Diguem no
a família Fabra no està passant
un bon moment. El protagonis
me no sol.licitat els té disgus
tats. Han canviat la pau de la

popularitat discreta per l'autèntic malson
de l'estridència informativa. D'un parell
de mesos ençà, no pasa un dia sense
que algú els atorgue el paper principal
de la comèdia de l'actualitat.

Periodistes sense sentiments que
disparen contra la legítima intimitat i que
disfruten agitant la bassa d'oli que amb
tanta justícia s'havien guanyat. Verí roig,
comuniste i ateu que els està rebentant
els ciments d'una organització empresa
rial que s'ha alçat a base d'esforç i sacri
fici. I treball, molt de treball.

Carlos ja no sap qué fer per a que s'o-
bliden d'ell. Veu el patiment dels seus i

" Carlos ha demanat ajuda als
companys però ningú s'atreveix a
anar més enllà de simples declara
cwns d'una aigualida solidaritat

"
els voldria protegir. Ha demanat ajuda
als companys però ningú s'atreveix a
anar més enllà de simples declaracions
::l'una aigualida solidaritat que no els
puguen comprometre massa.

La manca de confiança està fent feri
::la. Especialment li dol el silenci dels
Aznar. Li demanaren una caseta a la
plalja i la tingueren. Es veuen tan lluny
aquelles vesprades a la vora de la mar,
aquelles passejades quasi místiques...
El dolç record no aconsegueix que des
aparega l'amargor del dolorós present.
La Moncloa fins i tot es nega a reconèi
xer que ell va estar allí amb el traïdor
Vilar. No, no s'ho mereix això. Aquest
menyspreu de nous rics amb que l'estan
tractant no és just. No, tots diguem no.

Tolito

TEXT: Robespierre

En la passada coHaboració feia
esment que una de les coses més
importants que ha tenir un polític és la
seua credibilitat. D'igual manera les
institucions han de demostrar que
també la tenen, perquè representen a
la globalitat dels ciutadans i són elles,
independentment de qui les governa,
les encarregades de ficar solucions a
les problemàtiques d'una comunitat.

En aquesta ocasió les notes envia
des per 'l'Associació de Ve'ins de
Sanadorli, Cervellona i Palmar, fica el
dit a la nafra sobre com es poden
atropellar els drets de la ciutadania
per part d'unes institucions que, supo
sadament, estan al servei de tots
nosaltres.

Segons explica una d'aquestes
notes, un constructor negociava amb
l'ajuntament la cessió d'uns terrenys
perquè s'hi pogués construir el nou
ambulatori. Fins ací tot podria semblar
relativament normal (encara que un
poc irregular això que l'ajuntament
negocia amb un constructor), si no fos
perquè abans, l'ajuntament, havia
estat cooperant amb aquesta associa
ció per desenvolupar la zona i els
havia donat paraula (segons van indi
car), la del regidor d'urbanisme
Redorat, que qualsevol actuació que
afectara aquestes partides els seria
comunicada de seguida. Pel que sem
bla, no va ser així.

El greu d'aquesta actuació no és la
manca de paraula, ja de per si impor
tant, sinó el fet que aquest projecte ha
tret a la llum pública, una altra vegada,
que el benefici privat, particular, etc.,
diguem-li com vulguem, sembla estar
per damunt del col·lectiu. No puc estar
més d'acord en totes i cadascuna de
les apreciacions de l'associació quan
veig com el benefici d'un únic ciutadà
condiciona la resta d'afectats, i com la
modificació del PGOU que tant s'havia

"cacarejaf, per part de tots els partits
polítics veurem si afecta aquesta zona
o toma a quedar-se en el calaix per
l'interés partidista d'alguns.

Algú em pot explicar si no, com és
possible que el nostre alcalde i un
constructor, propietari, poden decidir
com ha de quedar la zona on suposa
dament anirà el nou ambulatori?

Què ha canviat perquè aquest futur
ambulatori depenga d'un pla, fet
segons pareix, amb presses i corrillos,
on en canvi els propietaris majorment
afectats, a excepció del constructor,
no han tingut "la sort" de poder dir
"aquesta boca és meua" amb els seus
terrenys?

Igualment algú em pot explicar per
què si aleshores l'ajuntament volia
modificar el PGOU, incloent-hi el nou 
ambulatori i zones dotacionals adja
cents, ara ja no és primordial fer
aquesta modificació?

Això deixa poc espai per la credibi
litat de la nostra màxima institució.
Perquè si és trist veure com el PP que
ens govema fa el que vol, cosa que no
ens ha d'estranyar, més trist és veure
com la ciutadania, en aquest cas una
associació de veïns, que havia dipo
sitat esperances de canvi (cosa que jo
no crec), amb el pacte PP-BLOC,
fique damunt la taula l'argument, molt
contundent, que el PP segueix
actuant amb els mateixos patrons que
quan tenia la majoria absoluta.

Algú s'ho hauria de fer mirar, princi
palment el qui govema en coalició,
perquè d'ell "depén" la majoria absolu
ta del PP, i no està fent absolutament
res per aturar els tics autoritaris que
sempre l'han caracteritzat. De tota
manera, l'única oposició que queda, el
PSOE, vist el que hem vist, sembla
que tampoc està molt per arromangar
se i traure'ls els colors a aquests dos
partits.

Així ens va i així ens anirà. Per des
gràcia.

-------------------------------------------------,
, SUSANNA ANGLÈS,
ERÀ, PERE BAUSÀ,
'S, XAVIER BURRIEL,
, CARLES LLUCH,
)LGA LLUCH, JOSEP V.
3REGORIO SEGARRA
./ LLUïSA GARCIA
:ARLES ADELL

Administració, subscripcions i publicitat!
964.82.84.68

Dissenyi © COPISTERIA GRÈVOL
Dipòsit legal! CS- 242-95

Imprimeixi GRÈVOL.
PASSATGE SANT BLAI N. 2

ILA VEU respecta la llibertat d'expressió. La responsabili- I
tat de les opinions és de qui signa l'escrit. LA VEU es I

reserva el dret d'acurçar els textos que sobrepassen les
20 línies. Els articles hauran d'anar signats amb nom, I
adreça i número de DNI, encara que podran aparèixer I

amb pseudònim. I
I

-------------------------------------------------~



.. ~ ~ ~ MEDI AMBIENT ~ ~ ~ .

Benicarló: zona vulnerable als nitrats (I)

fj I 3 de febrer passat, el terme municipal de
Benicarló fou inclòs dins de les zones vulnerables
a la contaminació de les aigües per nitrats proce

dents de fonts agràries, junt als de Vinaròs,
Peníscola i cinc termes més d'Alacant pel
Decret 11/2004 de la Generalitat
Valenciana. S'ampliaven les zones vulnera
bles feta l'any 2000 pel Decret 13/2000 que
ja incloïa 192 termes del País Valencià, 25
de les comarques castellonenques. Són
zones vulnerables aquelles àrees territo
rials on les aigües d'escorriments o d'infil
tració poden contaminar per nitrats els
aqüífers, els rius o llacs. Segons la legisla
ció, les aigües superficials o subterrànies
estan contaminades per nitrats quan la
seva concentració superí els 50 ppm (parts
per milió o miHigrams per litre).

La Unió Europea mostrà la seva preo
cupació pel tema amb l'aprovació l'any
1991 de la Directiva 91/676 CEE relativa a
la protecció de les aigües contra la contaminació de les
aigües produïda pels nitrats emprats a l'agricultura; fou
transposada a la legislació estatal amb el Reial Decret
261/1966. AI preàmbul de la Directiva s'afirma que els
nitrats d'origen agrari són la principal causa de contamina
ció de les aigües europees causada per fonts difoses 
aquelles que actuen en àrees àmplies i no té un focus emis
sor concret com seria una canonada que aboca a la mar.
Es considera també que cal evitar aquesta contaminació
per a protegir la salut humana, els recursos vius i ecosiste
mes aquàtics, i no impedir altres usos posteriors de l'aigua.
Es demana prendre mesures respecte al emmagatzemat
ge i aplicació de tot compost nitrogenat -fems, purins, com
post, adobs nitrogenats...- a les terres.

L'Estatut d'Autonomia fixa que la protecció del medi
ambient, i lògicament de les aigües, és competència de la
Generalitat Valenciana. El Decret 13/2000 de 25 de gener
de 2000 fixava les zones vulnerables del País Valencià. Hi
figuren la majoria de pobles de les comarques del País amb
una agricultura de regadiu intensiva o molt urbanitzades
com l'Horta, les Riberes, la Plana Baixa o les Marines. Es
fixa la realització de programes de seguiment de la qualitat
de les aigües. L'Ordre de 29 de març de 2000 aprovà er
Codi Valencià de Bones Pràctiques Agràries (CBPA) i
l'Ordre de 29 de juliol de 2002 establí el Programa
d'Actuació sobre Zones Vulnerables designades a la
ComunitatValenciana. Més de deu anys per a que la norma
europea de 1991 es materialitzi en mesures concertes per
a territoris determinats. Una "mica lenf' ens sembla el pro
cés.

El CBPA determina el tipus de fertilitzants recomanats
en zones vulnerables, les dosi recomanades d'adobs nitro
genats minerals i la seva determinació, les èpoques i siste
ma d'aplicació dels adobs per a cada cultiu i les recomana-

cions per a efectuar el reg. De fertilitzants recomanats tenim
els adobs minerals com els nitrats - mòbils i absorbits imme
diatament pels arrels-, amoniacals -d'absorció més lenta- i

granulats -poc solubles i d'alliberament
molt gradual. Altres són els adobs orgà
nics, compostos molt heterogenis rics en
nitrogen que provenen dels residus d'ani
mals, de les deixalles urbanes o dels llots
de depuradores. Les plantes només
absorbeixen nitrats, la resta de formes 
amoniacals o orgàniques- han de ser
transformades a nitrats pels microorganis
mes del sòl amb major o menor rapidesa.
Les dosis d'adobament nitrogenat reco
manades per a un cultiu concret pretenen
evitar les mancances i aconseguir un equi
libri entre el rendiment -quilos totals- i qua
litat -mida del producte- de la collita,sense
sobrepassar mai les dosis màximes reco
manades; per adobs orgànics va de les 7
tones de gallinassa a les 10 tones de xerri

per hectàrea. La quantitat d'adob nitrogenat mineral serà
igual a la dosi d'adobament recomanada menys el nitrogen
aportat per altres fonts com el que hi havia d'abans al sòl o
el que aporta l'aigua de reg. Per a un adobament adequat,
caldran anàlisis periòdics d'aigua, de sòl i dels adobs orgà
nics afegits. L'època i tipus d'adobament varia segons el
cultiu. Per exemple, les carxofes: a l'adobament de fons 
previ al cultiu i dins el terra- una part en serà en forma amo
niacal, la resta s'aportarà en superficie en forma nitroamo
niacal i en almenys quatre vegades en diverses fases del
cultiu. L'execució correcta del reg és fonamental perquè
una aportació excessiva d'aigua pot mobilitzar en excés els
nitrats i afavorir la contaminació de les aigües subterrànies.

A la normativa s'estableix que s'informarà als agricultors
dels CBPA i s'oferiran un serveis complementaris com anà
lisis gratuïts dels nitrats de les aigües de reg o sistemes
informatitzats de determinació de les dosi adobament ade
quades.

El Pla d'Acció implementa uns programes de seguiment
amb una xarxa de pous de mostreig-uns d'ells a Vinarós
aixi com la facilitació de dades de pluja i evapotranspiració
pel càlcul de les determinacions de l'aigua de reg.

La inclusió dels termes de Vinaròs Benicarló i Peníscola
dins de les zones vulnerables de contaminació per nitrats
indica l'absència o la ineficàcia d'una política preventiva en
aquest sentit. El nostre dubte és si haurà informat adequa
dament als llauradors sobre tota aquesta complexa norma
tiva. Suposem que aquest assumpte figurarà a l'agenda de
treball de la Regidora de Turisme i Agricultura o a la del
Consell Agrari. També pot passar que la norma es quedi
com merament decorativa i es continue adobant com fins
ara.

Pere Bausà
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1pp admet que no hi haurà AJ!:
Josep Ma Panyella: "En plena precampanya, el pp té el cinisme d'admetre que l'AVE no

enllaçarà Castelló amb Tarragona"

Els representants del BLOC a la comarca per a les properes eleccions generals

I candidat del BLOC,
Josep Maria Pañella diu
que "una vegada més,
hem d'insistir que la unió

ferroviària per alta velocitat de
"Arc Mediterrani es una exigència
clan per a l'economia castellonen
ca".
El cap de llista pel BLOC al
Congrés dels Diputats, Josep Ma
Pañella, ha mostrat la seua indig
nació "per les afirmacions realitza
des per l'encara ministre de
Foment, Francisco Alvarez
Cascos, en relació al traçat de la
via fèrria del TGV, unes declara
cions en les quals queda clar que
el govern del pp no té previst rea
litzar l'enllaç entre Castelló i
Tarragona. Aquest fet significaria
que la prolongació de l'AVE de
València a Castelló - si s'arriba a
fer, perquè ja dubtem de tot 
només seria un cul de sac sense
continuïtat, que castigaria l'econo
mia de les nostres comarques, i
en general de tot el País Valencià,
aïllant-nos d'Europa i obligant-nos
a donar una llarga volta, tant les
persones com les mercaderies,
per a accedir a la resta del conti
nent. I això en uns moments de

globalització i dura competència
econòmica, en la qual unes hores
de més o de menys poden ser
autènticament decisives".
Segons Pañella, "aquestes són
les declaracions d'un ministre que
se'n va, potser per això mateix ha
parlat amb tant de cinisme, els
candidats del PP s'estimen més
jugar als equívocs i a l'ambigüitat.
Però de cap manera ha de ser el
futur real per a Castelló. Des del
BLOC exigim i exigirem, allà on
calga, que es tinga present, a l'ho
ra de les grans decisions ferrovià
ries, la nostra realitat econòmica i

social, que sovint és mes tossuda
que les directrius polítiques: l'Arc
Mediterrani, des d'Alacant i
València, passant per Castelló,
Tarragona, Barcelona i la frontera
francesa, ha de quedar unit per
una línia d'alta velocitat, perquè és
la zona més dinàmica de l'estat
des de tots els punts de vista. La
resta són "encabotaments" en
mantenir sistemes radials que
parteixen de Madrid, absoluta
ment decimonònics i fora de tot
sentit en l'Europa del segle XXI".

Incendi a un concessionari
Un incendi es va declarar al voltant de les 6:20 de la

matinada del dissabte en el concessionariPeugeot de
Benicarló situat en la via de servei de la N 340. El foc va
afectar a l'oficina i al magatzem de recanvis principalment
encara que també va tenir repercussió de forma parcial en
I~ resta de la nau així com en la nau veïna d'exposició i
venda de mobles.

En les tasques d'extinció de l'incendi van pa'rticipar els
bombers del parc de Benicarló, intervenint un BUP, UM i
BNP amb dos caps, 6 bombers i un sergentCap de Guàrdia.
Segons informaven els mateixos bombers es va tractar
d'una "extinció laboriosa i dificultosa" a causa de.Ja "gran
quantitat de fum i la combustió del contingut". Els treballs
d'extinció de l'incendi van acabar a les 10:48 del matí.

-
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Els records de Jaume Ferran

•

11 AUME FERRAN.
Memòries de Ponent.
Edicions 62. Barcelona.
2001. 343 pàgs.

Els escriptors de l'anomenada
"Generación del medio siglo" han
estat pròdigs en escriure memòries,
així coneixem les d'Alberto Oliart,
Jaime Gil de Biedma, Carlos
Barral i Josep Ma Castellet. Les
últimes són les escrites per Jaume
Ferran que ha compartit vivències i
amistat amb els esmentats anterior
ment. Jaume Ferran (Cervera,
1928) i és un poeta amb una àmplia
obra publicada en castellà, així
mateix ha publicat estudis sobre l'o
bres de Joan Maragall, Alfonso
Costafreda, Lope de Vega i J.V.
Foix.

Memòries de Ponent és el pri
mer llibre que publica en català,
seguint el consell que li va donar el
seu pare poc abans de morir, amb
ell va guanyar el premi Gaziel de
biografies i memòries l'any 2000.
Aquestes memòries es divideixen
en tres parts, en la primera titulada
"L'espill encantaf' evoca la seua

infantesa, on anirem coneixent la
seua àmplia família, l'escenari és la
comarca de la Segarra, sobretot
Cervera i Granyena, el poble on la
família va passar els anys de la
Guerra Civil, és el fet que marca
més decisivament la seua vida
aquells anys.

La segona part porta per títol "La
primavera encesa", en ella relata
els seus anys d'estudiant a la
Universitat de Barcelona, i poste
riorment la seua estada a Madrid,
on es va doctorar, va ser professor
ajudant d'Eugeni d'Ors i va conèixer
la seua dona.

La tercera part porta per títol
"Diari d'Atlàntida" i ens narra la
seua estada de més trenta anys als
Estats Units d'Amèrica, com a pro
fessor universitari, primer a la
Universitat de Colgate i després a
Syracuse, on el 1963 va ser nome
nat director de l'Institut d'Estudis
Hispànics. És aquesta la part més
reeixida del llibre, assistim a les difi
cultats de l'arribada, als contactes
amb altres professors espanyols en
diferents universitats americanes,
als encontres entre els intel·lectuals

exiliats i els de l'interior, a la dificul
tat de poder tomar a Espanya, al
naixement dels fills o a l'evolució
dels Estats Units en aquests trenta
anys.

Són particularment interessants
els dos darrers capítols del llibre, on
l'autor explica que li ha estat diag
nosticat un càncer de ronyó i evoca
els seus companys de generació
desapareguts, sobretot José
Agustín Goytisolo amb qui tenia
una cita pendent. Són unes pàgi
nes de magnífica prosa, on Jaume
Ferran destapa la seua vena poèti
ca, ens ofereix moments d'intensos
sentiments, on serenament accep
ta que ha arribat a la recta final de
la seua vida.

Pot ser l'únic retret que se li pot
fer a aquest llibre és que parla en
excés de si mateix, segurament es
nota ací la seua faceta de poeta,
però en qualsevol cas totes les
vides reflecteixen el moment en
què han viscut i algunes pàgines
assoleixen moments de gran altura
literària.

Josep Manuel San Abdón

Més contenidors per a Benicarló

11 'Ajuntament de
Benicarló sol, licitarà el
reforç de contenidors de

la ciutat amb el propòsit de man
tenir neta la ciutat. Segons un
informe realitzat per la brigada
d'obres i serveis municipals, el
municipi disposa actualment de
46 contenidors de cristall, 38 de
paper i 57 d'envasos lleugers.

En aquest sentit, actualment
s'està a l'espera d'un nou estudi
que revele la repercussió econò
mica que comporta tot això a l'a
juntament.

Segons informa el regidor
d'empreses concessionàries,

Joan Manel Ferrer, el primer dels
estudis efectuats demostra que
tant en plàstics com en cristall es
compleixen les ratios establertes
per la Generalitat en un conteni
dor per a 500 persones, no obs
tant això, existeix un dèficit de
contenidors de paper, concreta
ment falten 8.

D'altra banda, Ferrer explica
que a l'incrementar-se la població
de forma considerable durant l'è
poca estival s'observen situacions
com són l'acumulació de botelles
fora dels contenidors ja que
aquests es queden curts i no
donen abastament. En aquest

sentit, l'edil destaca que la ciuta
dania està col·laborant en la sepa
ració de residus i el no haver sufi
cients recipients per als residus
comporta un greu problema en la
recollida d'escombraries, per
aquesta raó des del consistori
s'està estudiant augmentar el
nombre de contenidors durant
l'estiu o bé incrementar la fre
qüència de recollida.

Una altra de les mesures que ja
s'ha engegat per a controlar les
necessitats que puga tenir cada
zona és la de numerar cada àrea.
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Eleccions 2004 a internet

El PSOE denuncia
obscurantisme

hagen posat en perill la salut dels
banyistes.
Des de les files socialistes, es criti
ca a més la por a "cremar-se del
Bloc" i la por a "quedar-se en mino
ria del PP". Així mateix, el portaveu
adjunt del grup, José Sanchez va
retreure als nacionalistes el no
haver volgut pactar amb els socia
listes perquè no se'ls cedien regi
dories de pes, per a posteriorment
pactar amb els populars deixant-los
"tot el pes del govern" i apuntar-se
en el repartiment de les "regidories
maries".

El bloc replica
El portaveu del Bloc a l'Ajuntament
de Benicarló, José Luís Guzman,
considera les crítiques com una
"rabieta". Guzman considerava
contradictòria l'actitud del PSOE,
quan un regidor del grup socialista
membre de la comissió de cultura
havia reconegut que és ara de
quan més informació es disposa en
les comissions. En aquest sentit,
Guzman acusava al PSOE de no
efectuar aquestes aportacions en
les comissions i si fer-les posterior
ment en les rodes de premsa o en
els plens, quan es troben davant
els mitjans de comunicació.
Així doncs, lamentava la falta de
col·laboració dels socialistes i el fet
que haja parlat "més vegades amb
el regidor de cultura de Vinaròs que
amb els regidors del PSOE de
Benicarló".
A més, Guzman considerava una
falta de respecte el fet de titllar cer
tes àrees de "maries". Segons el
portaveu nacionalista, es tracta
d'una falta de respecte als com
panys de partit que cobreixen
aquelles àrees, els regidors que les
dirigeixen i els funcionaris que hi
treballen en aquell marc.

socialista, Enric Escuder, també
posava com exemple la polèmica
originada en relació amb la reserva
de sòl especial per al nou ambula
tori en la partida Sanadorlí i on
diversos veïns veurien afectades
les seves finques. A més, lamenta
va que no existisca sobre la taula
cap proposta de com els ciutadans
poden participar en la redacció del
Pla General d'Ordenació Urbana.
Escuder criticava que projectes
com el de la urbanització de la par
tiu Povet estiga actualment "obli
dat". Segons Escuder s'està venent
fum de palla en relació amb les
inversions exteriors i citen projectes
com el Barranquet, el passeig marí
tim entre el Morrongo i Peníscola,
la vorera en la carretera de Càlig, la
restauració de les drassanes o la
rehabilitació de la capella del con
vent de Sant Francesc entre altres.
En aquest sentit, asseguren que
segons han pogut saber aquestes
obres no es troben contemplades
en el pressupost de la Generalitat,
si bé s'han anunciat a bombo i pla
terets.
D'altra banda, critiquen que s'estiga
pendent d'aprovar l'encauçament
del Barranquet, que la ciutat conti
nua "bruta, amb males olors i fums
d'abocadors. I no es prenguen
mesures que el solucionen" o que
"els residus fecals del Morrongo

El web de l'Ajuntament dels catorze col·legis electorals
de Benicarló incorpora amb què compta Benicarló.
un nova secció dedicada Com a novetat, en el web s'ha
a les Eleccions Generals publicat el resultat del sorteig per

que se celebraran el proper 14 de a la composició de les meses
març de 2004. electorals celebrat el 16 de febrer

Des d'aquesta secció els elec- de 2004. S'ha previst també la
tors poden consultar a quina publicació de l'escrutini de les
mesa electoral els correspon meses locals.
exercir el dret al vot mitjançant el URL
senzill procediment d'introduir el www.ajuntamentdebenicarlo.org/
NIF. També s'ofereix la ubicació ele/pele-2004.php3

I partit socialista de Benicarló critica
la gestió que s'està portant a terme

li
per part de l'equip de
govern de la ciutat integrat
pel pp i el Bloc. En aquest
sentit, denuncien la inexis

tència de propostes "de projectes,
en definitiva, d'assumptes a tractar
per part de les diferents
Comissions informatives, de la
Comissió de Govern i també del
Ple". "El 50% de les comissions
informatives ordinàries no es con
voquen", explicava el portaveu del
PSOE local, Enric Escuder, "no
només roben la informació a l'opo
sició sinó també a la ciutadania".
En aquest sentit, comentaven els
socialistes que en ser extraordinà
ries no poden plantejar propostes.
Des de les files socialistes, s'asse
gura que els últims set mesos han
estat "d'immobilisme" i de falta "de
gestió". Segons expliquen, "el
pacte de govern entre el PP i els
seus socis fiscaltizadors del BLOC,
no funciona".
Els socialistes argumenten que la
poca funcionalitat del pacte es
manifesta que fins fa una setmana
encara no s'havien presentat els
pressupostos, donat que quedaven
partides per establir com eren la de
personal, el quadre d'amortitza
cions, les bases d'execució.
El portaveu del grup municipal
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Victòria meritòria
TEXT: rodolfoserrano

pacodelcastillo

[;)1
issabte passat el Benicarló
va assolir una bonica victò
ria (1-2) contra las
Juventudes Deportivas del

Niño Perdido (aquesta vegada no
faré per enèssima vegada l'acudit
de sempre tan repetit i no hi afegiré
la crossa deslligada de "y hallado
en el templo"). Es veu que el resul
tat té el seu mèrit perquè fins ara no
hi havia hagut cap equip que acon
seguira la victòria al camp de tan
singular equip, ni el prepotent
Villarreal els va guanyar. Els gols
els van materialitzar Javi López i el
famós davanter Carlos Luengo i, tal
i com ve sent habitual en les darre
res jornades, a nosaltres ens van
marcar al minut noranta-tres o nor
anta-sis. Potser ens ho hauríem de
fer mirar això de les pèrdues de
concentració A les acaballes dels
partits perquè així va ser com vam
perdre contra l'Alcalà o com ens
van empatar els lvarsos.

També dissabte de vesprada
havien de jugar precisament
l'Alcalà i el San Pedro en un inte
ressantíssim matx en què es juga
ven seguir a tres punts o posar-se a
sis de nosaltres. La pluja, van dir,
va fer que s'ajornara l'esdeveni
ment per a quan les condicions cli
matològiques resultaren més favo
rables. llàstima, perquè el
Benicarló també jugava aquest par
tit i un empat entre aquests dos
immediats perseguidors ens
haguera vingut d'allò més bé. O fins
i tot penso que una derrota de
l'Alcalà ens haguera convingut, no
vull saber-me'n res del senyor Rafa
Barberà, com més lluny el tinguem,
millor per a tots; ara que com seria
de bonic poder-lo deixar un any
més a primera regional en la darre
ra jornada de lliga i justet jugant
nosaltres contra els Ivarsos. Ja
m'agradaria ja, però potser siga
temptar massa la sort.

Així doncs, gràcies a aquest
ajornament el CDB és segon en
solitari a sis punts dels gaspatxers i
a nou, em penso, dels graueros.
Ara diumenge que ve ens visitarà
un dels conjunts més fluixos del
campionat, el Torreblanca. No sem
bla en un principi un rival que ens
haja de presentar excessius proble
mes i, és de suposar, una jornada
més continuarem mantenint la nos
tra privilegiada posició a la taula
classificatòria.

El cas és que, de veritat, dissab
te passat mon sogre m'havia pro
posat anar a veure el partit a les
Alqueries. Insistia l'home que mal
grat la debacle del dia del Villarreal
ell tenia fe en Xoco i sabia que si hi
anàvem passaríem una bona ves
prada i ens en tornaríem contents.
Encara me'n recordo del dia que
em va convéncer per anar a
Benicàssim i ens en vam tornar
amb la cua entre les cames i sense
dirigir-nos la paraula en tot el viat
ge. L'home se'm porta bé, no cal
dir-ho, i sempre em costa dir que no
a una excursió d'aquesta mena,
però, què hi farem?, no em venia
de gust, feia mala hora, jugàvem a
les sis i mitja, havíem de tornar de
nit, tenia mandra... Cap d'aquests
arguments tan assenyats i educa
dament argumentats semblaven
ser suficients per convéncer el pro
genitor de la meua dona que el més
apropiat era quedar-se a casa.
Durant el tens estira i arronsa vaig
sentir com per una emissora de
ràdio anunciaven els carnavals
més importants de la Mediterrània i,
després d'aguantar-me com vaig
poder un potent atac de riure, em
va vindre la il·luminació: "Sap, és
que li he dit a la seua xica que l'aju
daria a fer les pilotes per la paella
de demà". Oli en un cresol, l'estó
mac és l'única part del cos amb la
qual s'aconsegueix guanyar la gent
que té una determinada edat. Amb
tan convincent explicació l'home es
va haver de rendir. Així va ser com
em vaig passar la vesprada pastant

greix, pa ratllat, alls (molts d'alls) i,
en definitiva, amassant unes
impressionants boles de colesterol
que em van deixar ko durant tota la
vesprada de diumenge. Si ho arribo
a saber me'n vaig a vore el futbol,
crega-s'ho.

Acabaré amb una modesta exhi
bició estadística i faré una compa
rança entre la situació esportiva de
la temporada 2000-01, la darrera
que vam pujar a preferent, i l'actual.
Fa tres anys per aquestes dates
aproximadament, el Benicarló
havia jugat vint-i-un partits, dels
quals n'havia guanyat divuit, perdut
dos i empatat un, a més, havia
aconseguit marcar setanta-quatre
gols i només n'havia encaixat divuit;
en l'actual campanya, també amb
el mateix nombre de partits dispu
tats, les victòries han estat quinze,
les derrotes tres i tres també els
empats, s'han materialitzat quaran
ta gols, ens n'han marcat setze i
tenim, per tant, quaranta-vuit punts,
set menys que en l'anterior ocasió.
Amb aquests set punts més, no cal
dir que ni l'Alcalà ni el San Pedro
ens tindrien gens preocupats.

I- El Povet arrolla al
Montcada

El Povet.com va colpejar dissabte
fins a 10 vegades contra la rivalitat
amb el Montcada i va donar una
lliçó de futbol sala al conjunt català.

Des del primer minut de joc, els
, benicarlandos van imposar el seu
, segell i el seu ritme de joc, que es

concretava una vegada i un altra
amb efectivitat de cara al gol.

El partit va ser un monòleg de joc
local que els visitants no van saber

¡ parar ni amb la gran quantitat de fal
tes que van cometre ni amb les pro
testes que els van valdre fins a qua

t tre expulsions (Manel, Ferreira,
, Mariano i Ginés) a les acavalles de

l'encontre.
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Campionat alevíde natació
Els esportistes del Club Natació Benicarló van demostrar a Vila-real la seua valua el

passat cap de setmana, aconseguint novament bons resultats

TEXT: cnbenicarló

[! ls passats dissabte i diu
menge, 21 i 22 de febrer de
2004, els nedadors i neda
dores de les categories ale

vins i infantils es desplaçaren a
Vila-Real on a les instal'lacions de
la Piscina Municipal coberta realit
zaren la quarta prova de de la lliga
provincial

El nostre Club va desplaçar a un
total de quinze nedadors, repartits
en: tres infantils masculins, nou
alevins masculins i tres alevins
femenís. Aquests varen ser acom
panyats per una sèrie d'incondicio
nals que no pararen d'animar-los
en tot moment.

Es nedaren les següents proves:

~ Susana del Olmo i Marc
Fresquet van quedar tercers
en 400 metres alevins i dos
cents metres braça

per als alevins, quatre cents metres
lliures, dos-cents metres braça i el
relleu quatre per cinquanta metres
estils, per als infantils les proves
foren: dos-cents metres estils i cent
metres lliures.

Els resultats i posicions que ocu
paren els nedadors del nostre Club
han estat:

ALEVINS:
Quatre-cents metres lliures

Alguns nadadors i nedadores del Club Natació Benicarló

7é Miguel Piñana Pino 5' 16" 99
12é Roberto Sanz 5' 35" 46
17é Josep Navarro 5' 37" 10
20é Marcos Fuente 5' 52" 33
21é Carlos Díaz 6' 02" 59
22é Ramón Boix 6' 09" 44
3a Susana del Olmo 5' 14" 57
1Da Paula Saura 5' 40" 34
29a Martina Gil 7' 06" 28

Dos-cents metres braça
3rMarc Fresquet 3' 06" 49
4t Genís Senén 3' 07" 54
10é Miguel Piñana 3' 16" 65
16é Marcos Fuente 3' 20" 65
25é Marc Foix 3' 43" 30
3a Susana del Olmo 3' 12" 39
6a Paula Saura 3' 20" 62
18a Martina Gil 3' 38" 94

............ RESULTATS

Relleus quatre per cinquanta
estils Masculí
2n CNB "A" 2' 22" 00 nedaren M.
Piñana, M. Fresquet, M. Fuente i G.
Senen.

INFANTILS
Dos-cents metres estils
11é Eloy Vinaiza 2' 31" 29
23é Carlos Astor 2' 42" 20
27é Roberto Martínez 2' 46" 00

Cent metres lliures
13é Eloy Vinaiza l' 01" 71
15é Roberto Martínez l' 02" 37
20é Carlos Astor l' 04" 59

CLUB BAIX MAESTRAT: L'atleta del Baix Maestrat,
Pilar Prades, va participar aquest cap de setmana, en la Mitja
Marathó de Vilaroja amb un total de 2000 participants i quedant
en 138 posició amb un temps d'1h36'4". El mateix dia va tindre
lloc al Velòdrom Lluís Puig de Valência, el Campionat d'Espanya
Penthaló Absolut amb la participació de l'atleta benicarlanda del
J'haider -Playas-Castelló. De la seua actuació destacarem la de
60 MT, que amb 9"S4 i S8 posició va conseguir fer MMP. En
Alçada va fer 4"a amb 1'6S, 8'42 mts en Pes, 4'94 mts en
Llargada i 2'41"03 en el 800. Els punts totals van ser de 3126
quedant en sa posició.

El també atleta benicarlando del FCB, Guillermo Palau va
participar en un 3000MLL a Vilafranca- aconseguint fer MP amb

un temps de 9'8"23. El President del Baix Maestrat vol comuni
car a tots els lectors, que ja s'ha creat el grup de treball que se
n'estant encarregant de la organització la Mitja Marathó, La Mini,
on volem potenciar la participació de més gent. Per poder fer
més popular aquesta festa esportiva, els organitzadors han deci
dit el canviar tant la sortida i l'arribada, que estaran situades a la
Plaça Constitució, com el recorregut que serà per dins del poble
i pel terme, concretament per la zona de Sant Gregori. Finalment
direm que el proper cap de setmana tindrà lloc al Lluís Puig de
Valência el Campionat Autonòmic en categories
Inf/Cad/Juv/Jun. També tindrà lloc el Campionat d'Espanya de
Cross a Santiago de Compostela , amb la participació de l'atleta
del Baix Maestrat, Antonio Castro.
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ElBenicarló 'underground'
TEXT: lacolladetafaners

Durant l'anterior legislatura, un
agosarat regidor del Partit Popular
va dir que a Benicarló no necessità
vem lavabos públics, que qui tin
guera alguna necessitat que anara
a un bar i fera gasto, encara que
fóra de paper de vàter.
Afortunadament tot ha quedat solu
cionat (Soluciones PP) sense que a
l'ajuntament li coste un cèntim d'eu
ro i sense que els propietaris dels
establiments hagen de ser recom
pensats per la seua obra social.

Els racons de la famosa parança
del Tourist info han esdevingut un
escenari ideal per a la micció dels
nostres conciutadans incontinents.
Enhorabona al PP perquè una
vegada més ha demostrat que el
dèficit zero és possible. Ara que si
compraren una ampolleta de sotal i
la deixaren al costat d'alguna flore
ra de les de la caseta... tampoc és
demanar massa, veritat?

Els tafaners hem conegut de
bona font que hi ha un regidor, del
PP naturalmente, que es menja les
carxofes torrades amb uns guants
de làtex, segur que per no masca-

rar-se els dits i tindre'ls ben nets per
a Déu sap quines coses. Ja se sap
que aquesta gent de dreta sempre
ha sigut molt sinyora...

Un tafaner, àvit d'informació local,
va connectar l'altre dia la televisió
de nom difícilment pronunciable i es
va trobar amb un avís:
"Sintonitzan's (sic) a partir d'ara en
el canal del costar' venia a dir més
o menys. El tafaner diu que es va
quedar atònit en comprovar que l'a
nunci en qüestió, després d'adre
çar-se a l'audiència parlant-li de
"tu", una línia més avall ja li parlava
de "vosté". Va pensar que passava
alguna cosa i que l'autor del missat
ge devia ésser el mateix que ha
inundat totes les zones verdes amb
boniqueses com "Respételo, es
toda tuyo" o allò tan famós, que
encara no han llevat, de "Carga y
descaga". País.

Una vegada més ha quedat empí
ricament demostrat que els beni
carlandos som molt més vius que
els vinarossencs. Fa uns anys, des
prés construir un pas a nivell per
baix de la carretera general, els
nostres veïns van descobrir que les

ambulàncies -amb les sirenes inclo
ses- no hi podien passar perquè
havien fet el clot massa poc pro
fund. Ara fa poc, a Benicarló s'han
començat les obres per tal de cobrir
la pista annexa al pavelló poliespor
tiu i, miren si som espavilats, que
una vegada enllestit el projecte,
alguna ment privilegiada se'n va
adonar que l'altura no era suficient
com per poder instal·lar els focus
de les orquestres que vénen a tocar
a festes. I tot això abans de pegar
cap paletada i només amb uns
mesos d'endarreriment respecte a
les previsions inicials!

També han sabut els tafaners que
al regidor d'Esports -sempre tan
preocupat pel foment de l'activitat
física- li han aconsellat que es plan
tege la possibilitat de passar a con
siderar els immensos tolls que hi ha
als voltants de la piscina municipal
com a espais aptes per a la pràcti
ca de la natació o fins i tot del pira
güisme. Com som de vius!

••••••••••••••
Llibres de text i lectures recomanades

Còl·legis públics i centres d'ESO i Batxillerat

COPISTERIA

LLIBRERIA

PAPERERIA

CÒPIES COLOR

B/N I PLÀNOLS
Sant Blai, 2 -Tel.: 964475698
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